
Natáčení České televize s členy Klubu seniorů Řepy. 

Jak vznikl ten nápad?   

Za vším hledej našeho předsedu Josefa (Pepu) Procházku a jeho aktivity. 

V prosinci 2015 byl pozvaný do Lichtejnštejského paláce na Kampě, kde byl 

slavnostně vyhodnocen již XXII. ročník Vládního výboru pro zdravotně 

postižené občany za publicistické práce. Pozvání jako každý rok přijal a 

s doprovodem své sestry Jarušky se této velkolepé akce zúčastnil v prosinci 

2015. V kategorii „televizní“ druhou cenu přebíral za pořad o dětském hospicu 

režisér a scénárista pan Jaroslav Hovorka s produkční Michaelou Fialovou 

z České televize. Po ukončení programu v průběhu konaného „rautu“ se náš 

Pepa seznámil s paní Michaelou, slovo dalo slovo a už se mluvilo o aktivitách 

našeho Klubů seniorů. Příští rok se ozveme a domluvíme se o natáčení pro 

pořád KLÍČ. První pololetí máme již obsazené. Náš Pepa hned po příchodu 

domů zaslal podklady o činnosti Klubu seniorů Řepy pani Michaele. Ona 

všechny informace o nás přeposlala režisérovi panu Jaroslavovi Hovorkovi, 

s tím, že on se příští rok ozve. 

A ozval se?   

Ano, pan režisér Hovorka, slovo dodržel, ozval se.  S Pepou si vyměnili pár 

emailů a dohodli si vzájemné setkáni. 

Kdy a kde se setkání uskutečnilo?  

Setkání se uskutečnilo koncem měsíce června 2016 v řepské restauraci 

Krušovická Šalanda. Tohoto setkání jsem se zúčastnila i já, Ria. Pepa 

z technických příčin se úvodu jednání nemohl zúčastnit. Zdržel se u lékaře. 

Podle popisu jsem pana Hovorku ihned poznala, oslovila jsem ho, představila se 

a čekali jsme společně na příchod Pepči. Byla jsem mile překvapená lidským 

přístupem a jednáním pana režiséra. Pepa dojel za krátkou chvilinku a debata 

se rozběhla naplno.  

O čem jste jednali a co jste se dozvěděli?  

Dozvěděli jsme se, že pořad české televize KLÍČ je nejen pro tělesně postižené 

osoby a že natáčet o aktivitách našeho klubu se bude v druhém pololetí roku 

2016. Nosným pilířem programu budou osudy a život Josefa Procházky, Antonie 



Vohradské, Ing. Jirky Smělého a Mgr. Jiřiny Gazdíkové.  Rozhovory s jinými 

vytypovanými členy budou součástí připravovaného pořadu. Budou se natáčet 

členi při zasedání našeho klubu v Kulturním centru Průhon a při hlavních 

sportovních činnostech jako je Pétanque, Bowling, Nordic Walking, Štafetový 

běh, Turnaj v pétanque apod. To vše v našich tradičních seniorských dresech, v 

zelených trikách s logem MČ Praha 17 a našeho klubu KSŘ.  

Kdy se uskutečnilo první natáčení České televize?   

První den natáčení se uskutečnil 13. 8. 2016  blízko Prahy v Loděnici, kde se 

konal turnaj v pétanque trojic. Do Loděnice přijel čtyřčlenný štáb české televize. 

V složení režisér, kameraman, produkční a zvukař reportážně natáčeli turnaj 

v pétanque trojic. Natáčela se atmosféra turnaje a mezitím běžely rozhovory 

členů našeho klubu. Byli to Josef Procházka, Dana Benešová, Ing. Alois Řezník, 

Mgr. Jiřina Gazdíková a Pavel Holoubek. 

A jak to běželo dál?  

Druhý den natáčení se uskutečnil dne 29. 8. 2016 od 9.00 hod. do 11.30 hod. 

na zasedání klubu v Kulturním centru Průhon. Po zahájení předsedou klubu 

proběhla rozcvička členů, kterou vedla Anna Prohasková, následovalo běžné 

schůzování, které vedl Josef Procházka a Ing. Mária Szitányiová. Poté 

následovalo recitační seniorské okénko pod vedením Marie Rampouchové. 

Pokračovalo se tancem Antonie Vohradské, která se dožije v příštím roce v 

dubnu 90 let. To vše za doprovodu hudebního dua manželů Čaňkových. 

Rozhovory dalších členů klubu byly zajímavé a milé. Byli to Ing. Alois Řezník, 

MUDr. Taťána Zahradníková, Mgr. Radovan Čaněk, Paedr. Marie Čaňková, Jana 

Tesařová, Dáša Zunová, Jarmila Forstová a Jaroslav Pastorek. 

Třetí část natáčení se uskutečnila 29. 8. 2016 od 12.00 hod. do 13.30 hod. 

v Mantě Řepy při hraní bowlingu. Postavili jsme družstva na čtyři bowlingové 

dráhy. Je třeba ocenit práci kameramana ČT pana Božka Slavíka, který 

s kamerou vážící devět kilogramů předvedl natáčení v leže, v sedě, v podřepu a 

v jiných akrobatických polohách. Jen proto, aby zachytil detailně, jak hraví 

senioři hrají bowling s nelehkými koulemi. A samozřejmě i našeho předsedu 

Pepu na invalidním vozíku, který se nám chodícím seniorům nejen vyrovná, ale i 

polovinu z nás dovede i porazit. Velmi nás potěšilo, že mezi nás zavítala na 



bowling starostka naší MČ Praha 17, pani Mgr. Jitka Synková, která poskytla 

také rozhovor panu režisérovi do tohoto pořadu o našem klubu.  

Čtvrtá část natáčení se uskutečnila 29. 8. 2016 od 14 hod. do 15.30 hod. na 

atletické dráze Základní školy Werichova. Natáčel se Nordic Walking se 

Zdeňkou Satranskou, Mgr. Radovanem Čaňkem, Ing. Jirkou Smělým a Antonii 

Vohradskou. Následovala ukázka štafetového běhu naši rekordní štafety. Své 

výpovědi podali Antonie Vohradská, Zdeňka Satranská, Jaroslav Satranský, Ing. 

Jiří Smělý, Mgr. Radovan Čaněk a Ing. Mária Szitanyiová. Blížila se bouřka, ale 

štáb ČT a Antonie Vohradská  se přesunuly do bytu paní Vohradské. Zde se 

natáčely  její sportovní poháry udělené Českou Unií Sportu, ze sportovních her, 

fotky, diplomy, medaile a Českou knihu rekordů, kam se dostala jako členka 

nejstarší běžecké štafety v ČR, která kdy běžela 4 x 100 m. 

A to už bylo dost nebo jste ještě natáčeli?                                                              

30. 8.2016 v 10.00 hod pokračovalo natáčení na pétanquovem hřišti v Klubu 17. 

Byl nádherný den plný sluníčka a naši Lojzík, Jarda, Radovan, Pepa připravovali 

ateliery pro hru s pétanquovými koulemi. Hod do pneumatiky přes překážku, 

hod do Pepánka (do trenažéru na výuku střelby). Další dovednosti předvedli 

členové našeho klubu štábu české televize. V průběhu hry poskytovali své 

rozhovory Josef Procházka, Ing. Alois Řezník, Mgr. Jiřina Gazdíková a ukázku hry 

pétanque předvedl Jarda Pastorek. Potom ještě natáčeli nástup a výstup do 

bezbariérové tramvaje s Pepou Procházkou na invalidním vozíku. Následoval 

zasloužený a vynikající oběd v nekuřácké  Šalandě. Po posilnění obědem 

pokračovalo natáčení v bytě Josefa Procházky, který bydlí v asistenčním domě 

ve Vondroušové ulici. Kromě vynikajících služeb, které tam mají bydlící 

postižení občané, jim Pepa jako bývalý maratonský běžec ukázal fotky, poháry, 

medaile, svůj byt, nádherný balkon I přesun z invalidního vozíku do postele a 

zpět. Také se pochlubil svou seniorskou sebekontrolou, zda si píchnul inzulín 

před jídlem, či si vzal léky zase po jídle. Natáčení bylo vyčerpávající jak pro štáb 

ČT, tak i pro hlavní účinkující v chystaném dokumentu. Všem patří veliká 

pochvala a poděkování. Věříme, že se pořad o aktivitách členů našeho klubů 

seniorů, o jejich síle bojovat s překážkami osudu bude líbit všem a všude.  

Pořad KLÍČ se bude vysílat ve středu 21. září 2016 kolem 17 hod. na ČT2. 

Za Klub Seniorů Řepy si s Vámi povídala a nafotila Ing. Mária Szitányiová. 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 


